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A megválasztásom óta eltelt időszakban az Alapszabályban is foglalt feladataimnak eleget 

tettem, de mind tudjuk, hogy ez nem írja körül részletesen az egyes tisztségviselők 

tevékenységét. A Küldöttgyűlésekre írt beszámolóimat, kövezzetek meg, de tételesen nem 

szeretném összefoglalni. Inkább általános helyzetértékelést szeretnék adni a tapasztalataim 

alapján. 

A bevonó és vezetőképző hétvégék, illetve a különböző szakterületi felmérések alapján a 

hallgatóságnak (még a HÖK közelében is) igénye van tanterven kívüli szakmai programokra, 

üdvösnek tartanák, ha a HÖK részt venne ilyenek szervezésében. Érdekli őket, hogy milyen 

tehetséggondozási formák vannak jelen a karon és ezek hogyan működnek. Ennek ellenére a 

szomorú tapasztalat az, hogy a tudományos csoportba aktív embereket nem sikerül bevonni, a 

programokon érdeklődők nem kapcsolódnak be később a munkába. Többször volt, hogy SzaCs 

üléseket végiglátogattam, és személyesen kértem, hogy az adott szakterületről keressenek 

valakit, aki segíteni tudna a projekt ötletek megvalósításában. Ennek eredményeképpen néha fel 

is került egy-egy új ember a tudományos csoport listájára, de gyakran nem válaszolt az illető 

egyetlen levélre sem, és nem jött el az ülésekre. Így nehéz sajnos komoly dolgokat csinálni. 

Kommunikációs fronton is sokat kell fejlődnünk. Remélem, hogy a leendő tudományos és 

kommunikációs biztosok, valamint a szakterületi koordinátorok ki tudnak majd alakítani egy 

olyan kommunikációs rutint, ami jól fogja szolgálni a nemes célt, azaz a tudományos 

rendezvények hatékony kommunikációját. Az elmúlt időszakban én főleg a koordinátorokon 

keresztül próbáltam információkat eljuttatni a hallgatókhoz, és nem vagyok biztos benne, hogy 

mindig sikerrel jártam… 

A panaszkodás nem vezet sehova, de ezt mindenképpen le akartam írni. Ahhoz, hogy a 

tudományos biztos és a tudományos csoport munkájának eredménye legyen, ahhoz az kell, hogy 

többen legyenek. Tisztában vagyok azzal, hogy ide a legnehezebb talán „tartós” embereket 

találni, mert az érdeklődésüknél, a saját felállított fontossági sorrendjüknél fogva 

tanulmányi/kutatási feladataikat részesítik előnyben, így nem tudnak sok időt áldozni a hallgatói 

tudományos közéletre. Mégis az a feladat, és itt a jelenlegi és leendő szakterületi 

koordinátorokra kell támaszkodni, hogy felkutassuk a megfelelő embereket. 



Az elmúlt időszakban több utódjelölttel is tartalmasan elbeszélgettem. Megosztottam velük 

az ötleteimet, a lehetséges projekteknek a csíráit. Ezeket befogadták, és a pályázataikban saját 

ötleteikkel kiegészítve megjelenhetnek, ezért én itt most nem írok ezekről sokat, halljátok tőlük 

ezeket. 

A fejlődés egyik kulcsa lenne szerintem, ha a jövőben a HÖK forrást is elkülönítene a 

tudományos közélet és a tehetséggondozás támogatására. Gondolok itt TDK plakátok 

nyomtatására, állófogadáshoz eszem-iszom biztosítására a TDK konferenciák résztvevőinek stb. 

Örülnék, ha ilyen jellegű dolgokra a forrás a költségvetés szintjén, tételesen el lenne különítve 

vagy a rendezvény sor alatt, vagy azzal egyenértékű külön soron. Szerintem ennek szimbolikus 

jelentősége lenne, mert pályázatok útján, vagy a rendezvényes összegből elvi akadálya most sem 

lenne ilyen jellegű kiadásoknak (ha jól tudom és gondolom). 

 

Összefoglalásképpen: számos ötlet van, hogy miként járulhatna hozzá a HÖK a TDK 

mozgalom szervezéséhez, a konferenciák sikeresebbé, látogatottabbá tételéhez, hogyan 

segíthetnénk a szakkollégiumoknak és hogyan segíthetnének ők nekünk, és hogyan 

kamatoztathatnánk a tudománykommunikációs szakemberek és az általuk képzett hallgatók 

jelenlétét. A leendő tudományos biztos feladata az lesz, hogy nálam ügyesebben állítson fel 

megvalósíthatósági és fontossági sorrendet a projektek között, és ne az „ezer szálon nem 

haladunk”, hanem a „pár projekt megvalósul” írja le legjobban a tevékenységét. 

 

Sajnos a Záró és Alakuló Küldöttgyűléseken nem tudok részt venni. Remélem, hogy telefonon 

elérhető leszek, de megígérni ezt sem tudom. 

 

Köszönöm, hogy elolvastad a beszámolóm!  

 Szakács Dávid  
Budapest, 2013.07. 03. Tudományos biztos  
 ELTE TTK HÖK 


